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      	Implanted in a developing urban context, the University forms a dense, extremely urban nucleus built systematically on the alignment of streets. Four blocks unfold at different levels around a square and a number of arcades and interior courtyards. Each block harbors a department from the second floor up, while the shared services and restaurant occupy the ground and first floor.

The structure is carried out with prefabricated elements of bulk concrete-posts, beams and decks of enormous span-thus constituting a supple and economical building system.

The totally glazed facades provide abundant natural light, which can be modulated by means of the external blinds, and offer ample views over the city. They also play their part in providing comfort in terms of warmth. In winter the spaces benefit from the input of heat radiation. In summer the blinds provide good protection from the buildup of heat on the facades. The wraparound outside balconies enable one to go out and take the air to clean the window panes.

Six hundred feet of rose bushes are planted there. Decorative and poetic, they provide a delicate touch for the users and local inhabitants of the district and recall the charm of the little gardens of the surroundings. Another form of comfort, signifying the quality of the space, the light and the seasons.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Emmanuelle Delage, Benjamin Dubreu, Frédéric Hérard, David Pradel, architects collaborators





with Cyrille Marlin, landscape architect

with Setec, Secotrap, engineers, Lionel Dubernard, cost estimate, Vulcanéo, fire security consultant

Roses : Meilland


      

      
      	Implanté dans un contexte urbain en devenir, le Pôle universitaire forme un îlot très urbain, dense, construit systématiquement sur l'alignement des rues. 

Quatre immeubles se développent autour d’une place, de passages et de patios intérieurs, à des niveaux différents. Chaque immeuble héberge un département à partir du deuxième étage, alors que les services communs et le restaurant occupent le rez-de-chaussée et le 1° étage.

La structure est réalisée en éléments préfabriqués de béton brut : poteaux, poutres, dalles de grande portée, constituant un système constructif souple et économique.

Les façades totalement vitrées apportent un éclairement naturel abondant, modulable par des stores extérieurs et offrent des vues larges sur la ville. Elles participent au confort thermique.

En hiver, les espaces bénéficient des apports de chaleur grâce au rayonnement. En été, les stores assurent un protection efficace contre l'échauffement des façades.

Des balcons extérieurs tout autour permettent de sortir prendre l'air et de nettoyer les vitrages. 

600 pieds de rosiers y sont plantés. Décoratifs et poétiques, ils sont une attention délicate pour les utilisateurs et les habitants du quartier et rappellent le charme des petits jardins des échoppes environnantes. Une autre forme de confort, signifiant la qualité de l'espace, de l'air, de la lumière et des saisons.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Emmanuelle Delage, Benjamin Dubreu, Frédéric Hérard, David Pradel, architectes collaborateurs



avec Cyrille Marlin, paysagiste

avec Setec, Secotrap, ingénieurs, Lionel Dubernard, économiste, Vulcanéo, sécurité incendie

Rosiers : Pépinières Meilland


      

    


  



